
Nieuwjaarstoespraak Historische Kring Stad en Ambt Almelo op 

maandag 15 januari 2024 in de kapel van Hof88, door Theo van 

Rijmenam, voorzitter. 

Beste donateurs en andere aanwezigen, 

Het jaar 2024 is nu 15 dagen oud en ik heet u allen, namens het bestuur van de Historische 

Kring Stad en Ambt Almelo, van harte welkom in deze fraaie kapel die deel uitmaakt van 

het voormalige Sint Elisabeth Ziekenhuis. Een gebouw dat ook de status heeft van 

rijksmonument. 

Voordat ik nader wil ingaan op het wel en wee van onze kring in het afgelopen jaar ontkom 

ik er niet aan iets te zeggen over de zeer onrustige wereld waarin we thans leven.  

We hebben te maken van een groot klimaatprobleem. Maar er is ook sprake van oorlog en 

terreur waarvan onschuldige burgers altijd  het grootste slachtoffer zijn. 

Waarom is het toch zo moeilijk om met elkaar in vrede te leven? We hebben internationaal 

meerdere instituties om staten en mensen op het rechte pad te houden, maar dat lukt niet 

erg. Dit alles stemt droevig. 

In ons land mogen we ons nog redelijk gelukkig prijzen, alhoewel, naar mijn mening, we 

ons op een aantal vlakken op een glijdende schaal bevinden.  Laten we hopen dat 2024 een 

keerpunt gaat worden en dat we stapjes in de goede richting kunnen zetten als 

samenleving, maar ook als individu met een eigen verantwoordelijkheid. Dat hebben we 

echt nodig. 

Nu inzoomend op onze Stichting historische kring Stad en Ambt Almelo begin ik met het 

bijzondere feit dat we in deze juridische vorm dit jaar en ook precies vandaag 25 jaar 

bestaan. Dit is ook de reden van deze bijzondere locatie 

Op 15 januari 1999, dus nog in de vorige eeuw, werd bij notariële akte de Stichting 

Historische Kring Almelo en de vereniging Almeloos Genootschap van de Oudheidkunde 

omgevormd een  juridische eenheid en dat vieren we vandaag en het hele jaar door. 

Er is sindsdien veel gebeurd en ook veranderd. U heeft dit allemaal wel op eigen wijze 

kunnen ervaren. 

Maar waar staan we nu anno 2024 als Historische Kring. Wel nu dat antwoord laat zich op 

meerdere manieren geven. 

Allereerst. We zijn een stichting met zo’n 400 donateurs en dat aantal blijft gelukkig stabiel 

en ik hoef u niet te vertellen dat dit niet zo maar gaat. Daar moet voor gewerkt worden en 

alle vrijwilligers, zoals de leden van redactie van Stad en Ambt, de mensen van het 

Historisch Informatie Punt, de beheerder van de website en anderen, maar ook de 

bestuursleden, doen daar hun uiterste best voor en ja daar zit tegelijk ook de zwakte en 

dat heet opvolging vanuit de bestaande en toekomstige donateurs. En daarom mijn oproep 

aan alle donateurs om te nadenken op welke wijze zij ook vrijwilliger kunnen en willen 

worden binnen onze stichting. Als contactpunt daarvoor zijn alle bestuursleden 



beschikbaar. Op 24 april as. vindt, mede om die reden een eerste donateursbijeenkomst 

plaats. De uitnodiging met agenda zult u tijdig ontvangen. 

Als Kring hebben we in het afgelopen jaar wederom gewerkt aan onze zichtbaarheid en 

betrokkenheid, dit alles vanuit onze dubbele doelstelling om de kennis van de historie van 

Almelo te bevorderen en ook die zaken en objecten te ondersteunen die van grote 

historische waarde zijn. 

Ik noem een aantal meer reguliere zaken, waarover u ook kunt lezen in ons jaarverslag dat 

na komende donderdag op de website: www.historischekringalmelo.nl staat: 

• 4 prachtige uitgaven van ons blad Stad en Ambt; 

• 8 interessante bijeenkomsten met lezingen en een film 

• Een mooie en geslaagde excursie naar Veenhuizen. 

• Maar daarnaast zijn we ook actief geweest binnen het Platform Cultureel Erfgoed 

Almelo en de daarbij behorende erfgoedcommissie. Dit alles om het belang van 

cultureel erfgoed voor onze stad te benoemen en te versterken. In totaal werken 16 

erfgoedorganisaties samen om dat doel te verwezenlijken 

Er zijn twee nieuwe projecten opgestart onder verantwoordelijkheid van onze kring: het 

project drinkwaterputten en de duiker Schuilenburg. Verder hebben we met de NS een 

overeenkomst gesloten inzake het beheer van de schuilkelder onder het station. Ook 

hebben we als kring meegewerkt aan de realisatie van het zeer interessante boek 

“Twentseweg”, dat nu in de boekhandel ligt.  

Een tenslotte is het project stadspoorten afgerond met de oplevering van de Eschpoort. 

Beide poorten zijn in eigendom en beheer overgedragen aan de gemeente Almelo, met wie 

heel succesvol in dit project is samengewerkt. 

Sowieso zijn contacten met de gemeente versterkt, zowel op het ambtelijke, als 

bestuurlijke niveau. Als Kring hebben we – en dat zullen we ook blijven doen - input 

geleverd aan de ontwikkeling van de visie Almelo Centraal. Het goede is ook dat de 

gemeente ons nu ook benadert en morgen spreken we elkaar met betrekking tot ontwerp 

op het Kerkplein, dat de huidige stadspomp moet gaan vervangen. 

Kort en goed er speelt dus veel en de motivatie om als Historische Kring ook relevant te 

zijn en vooral te blijven is groot en zoals al geduid dat kunnen we niet doen zonder een 

actieve betrokkenheid van onze donateurs. Eigenlijk ziet het bestuur u als leden met 

inspraak en stemrecht. Dus vanuit dat perspectief zou het beter zijn als we ons in materiële 

zin als een vereniging beschouwen. Laten we daaraan gaan werken. 

Ik rond af met u toe te wensen dat dit jaar voor u allen  in goede gezondheid en geluk mag 

verlopen, want dat kunnen we allemaal heel goed gebruiken.  Ik dank u wel. 

 

http://www.historischekringalmelo.nl/

